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Dagsordens punkter 

1. 11.30-11.40 Konstituering af studienævnet 
På baggrund af studienævnsformandens afgang, skal der vælges ny 
formand.  
 
Jf. forretningsordenens § 16: Efter ordinære studienævnsvalg foretages 
første møde valg af formand og næstformand. Formanden vælges 
blandt de videnskabelige medarbejdere. Næstformanden vælges blandt 
de studerende. Afgår én af disse i valgperioden, foretages nyvalg til re-
sten af perioden. Valget af formand og næstformand skal godkendes af 
dekanen. 
 
 

Referat 

Emne  Møde i Studienævn for Medicin 

Dato og tidspunkt Torsdag den 27. oktober 2022 kl. 11.30 – 16.30, hvoraf lukket møde for me-
rit- og dispensationssager kl. 13.30 – 16.30. 
 

Sted  WP19, 3. sal – mødelokale Hjernen 
 

Inviterede  Studienævnsmedlemmer: 
Dorte Hansen, Hanne Lindegaard, Kirsten Madsen, Tina Kold Jensen, Anne-
Sophie Husted Jensen (næstformand), Emma Olivia Kanchana Ertner 
Bengtsson, Sigrid Elvira Dam Østergaard, Siri Jolander Kirstein og Thomas 
Vestergaard Pedersen 
 
Under alle åbne punkter: 
Vicestudieleder Annette Møller Dall  
Fuldmægtig Heidi Thorø Larsen, Esbjerg-uddannelsen 
En repræsentant for faglige vejledere – Odense og Esbjerg 
 
Knud Møller Hansen deltog under pkt. 11.  
 
Fra Fakultetssekretariatet: 
Referent: Studiekoordinator Rikke Fisker Christensen  
 
Under merit- og dispensationsmøde: 
Sagsbehandler, dispensationssager: Knud Møller Hansen 
Sagsbehandlere, meritsager: Lene Kroløkke Pedersen og Karoline Vahle 
Olesen 
  

Afbud fra Emma Olivia Kanchana Ertner Bengtsson 

Mødeleder  Studienævnsformanden 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fmitsdu.dk%2F-%2Fmedia%2Ffiles%2Finformation_til%2Fstuderende_ved_sdu%2Fdin_uddannelse%2Fmedicin%2Fforretningsorden%2Bstudien%25C3%25A6vn%2Bmedicin%2Bnov13.pdf&data=05%7C01%7Csund-medicin%40health.sdu.dk%7C47ff07c2454c44e864d408da8fff205e%7C9a97c27db83e4694b35354bdbf18ab5b%7C0%7C0%7C637980623165637776%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=aIDpQWAsdtzcapEiz%2B%2B3S2QM2al%2BVI4Cln4LcQUA8As%3D&reserved=0
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Referat af punktet:  
Kim har anmodet om at udtræde af studienævnet, hvilket er blevet god-
kendt af rektor. Derfor skal der vælges et nyt VIP-medlem til studienæv-
net. Det er VIP’erne, som indstiller det nye medlem.  
 
VIP’erne valgte Dorte Hansen som ny formand for studienævnet.  
 

2. 11.40-11.43 
3 min 
Drøftelse 
Formanden 
 

Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsorden godkendes.  

3. 11.43-11.45 
2 min 
Drøftelse 
Formanden 

Godkendelse af referat fra mødet den 15. september 2022 
 
Referatet godkendes.  

4. 11.45-11.50 
5 min 
Orientering  
Sigrid og Thomas 

Møde med tovholder fra B12 – revidering af tema 5 
 
Sagsfremstilling: 
Sigrid og Thomas har haft møde med ny tovholder på B12: Fra rask til 
syg vedrørende revision af undervisningens tema 5.  
 
Indstilling:  
Det indstilles, at studienævnet tager orienteringen til efterretning.  
 
Referat af punktet:  
Der er kommet ny tovholder på B12: Fra rask til syg, som gerne vil revi-
dere tema 5 (samfund og individ), hvor samfundsøkonomi mindskes til 
en forelæsning, og der arbejdes i stedet på mere undervisning i sam-
fundsmedicin. 
Studienævnet giver opbakning til revisionen af tema 5, da det ligger in-
den for de godkendte fagmål for faget.  
 

5. 11.50-12.10 
20 min 
Drøftelse  
Studienævnet 

Eksamensformer på kandidatuddannelsen og genbrug af eksa-
mensspørgsmål 
 
Sagsfremstilling: 
Studienævnet har tidligere drøftet et ønske om en større variation af ek-
samensformer på kandidatuddannelsen, da MCQ udgør langt størstede-
len. Endvidere opleves det, at der ved eksamen forekommer genbrug af 
eksamensspørgsmål.  
 
Ovenstående hænger sammen med Eksamensbekendtgørelsens § 12, 
hvor det er angivet: ”Uddannelsen skal omfatte en variation af eksa-
mens- og prøveformer, der afspejler undervisningens indhold og ar-
bejdsformer. Universitetet fastsætter eksamens- eller prøveformen i ud-
dannelsens studieordning”. 
 
Punktet blev drøftet på studienævnsmødet den 15. september 2022: 
”Det er vigtigt, at der i eksamensopgaver ikke bliver genbrugt eksa-
mensspørgsmål. Der er et problem med genbrug af eksamensspørgs-
mål på kandidatuddannelsen.  
 



 

 Side 3 

Det vigtigt at have en drøftelse af, hvilke fag der egner sig til de forskel-
lige eksamensformer. Tovholderne kan opfordres til at dele deres es-
sayopgaver mellem sig, så det går på skift mellem fagområder.  
På næste møde gennemgås eksamensformerne på de enkelte fag for at 
vurdere, hvilke fag der kan være relevante at lave en revision af.” 
 
På mødet blev det besluttet at dagsordensætte punktet igen til mødet i 
oktober.  
 
Liste med prøveformer på medicin kan findes i mappen med mødebilag 
på Sharepoint. 
 
Indstilling:  
Det indstilles, at studienævnet drøfter hvordan og hvornår en revision af 
eksamensformerne igangsættes samt en sikring af, at eksamensspørgs-
mål ikke genbruges.  
 
Referat af punktet:  
K2, K3 og K6: kræft har udelukkende MCQ. K1 har dispensation til at 
lave MCQ i E22 
MCQ er ikke dårligt, men det giver ikke mening at eksaminere udeluk-
kende i MCQ. Det bliver alt for specialiseret ud i yderkanter af pensum, 
og der opleves mange sprogligt dårlige spørgsmål. Endelig opleves 
genbrug af mange MCQ-spørgsmål.  
Hvis der indføres flere essay-spørgsmål, kan der laves en fordeling mel-
lem specialerne på et fag, så det ikke er den samme gruppe undervi-
sere, der skal rette essayopgaver hver gang.  
K9: Øjne har en god eksamen med MEQ, som kan være inspiration for 
andre.  
Begge eksaminer på B10, har som de eneste på bacheloruddannelsen 
udelukkende MCQ. Dette vurderes i forbindelse med revision af bache-
loruddannelsen.   
Når der laves ændringer af en eksamen, er det vigtigt at indtænke det 
pædagogiske i eksamen, hvad er formålet, læringsudbytte osv. med den 
enkelte eksamen.  
 
Studienævnet giver opbakning til, at der arbejdes med en større varia-
tion af eksamensopgaver. Det foreslås, at der startes med K1, K3 og 
K6: kræft.  
Repræsentanter fra studienævnet deltager på et allerede indkaldt møde 
vedr. K1 den 24. november 2022. Sigrid, Dorte og Hanne deltager på 
K1-mødet for at drøfte eksamen.  
 

6. 12.10-12.20 
10 min.  
Drøftelse 
Studienævnet 

Undervisere udebliver fra undervisning på kandidatuddannelsen 
 
Sagsfremstilling: 
Det opleves på kandidatuddannelsen, at undervisere udebliver fra / ikke 
møder op til deres undervisning. Dette giver stor frustration hos de stu-
derende, som planlægger at møde op til undervisning, hvor undervise-
ren ikke dukker op.  
 
For at prøve at imødekomme problemet med, at undervisere ikke møder 
op til undervisningen, er der på dette semester iværksat en ekstra 
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indsats, hvor sekretærerne ugen før skriver ud til samtlige undervisere 
på et modul for at påminde dem om, at de skal undervise.   
 
Indstilling:  
Det indstilles, at studienævnet drøfter problemstillingen og mulige løs-
ningsforslag.  
 
Referat af punktet:  
Der opleves mange udeblivelser fra undervisere på kandidatuddannel-
sen - primært på K1 i Odense. Derudover blev en TBL udskudt med kort 
varsel, hvilket ikke er acceptabelt, da det er et eksamenselement, og 
der er obligatorisk undervisning.  
Der afventes undervisningsevalueringer, inden der tages kontakt til kon-
krete tovholdere vedrørende dette.  
 
Det opleves, at underviserne har svært ved at overskue i det tilsendte 
skema, hvornår de skal undervise. Hvad kan der gøres for at hjælpe un-
derviserne med at få klarhed over, hvornår de skal undervise?  
Der arbejdes på en funktionsbeskrivelse for modultovholdere og fagan-
svarlige, som forventes at klarlægge, hvem der har forskellige ansvars-
områder.  
 
Det besluttes, at der arrangeres et møde med de ansvarlige på fakulte-
tet, hvor studienævnets drøftelser videregives, da studienævnet har en 
forventning om, at der findes en løsning på problemet.  
 

7. 12.20-12.35 
15 min.  
Drøftelse og godken-
delse  
Studienævnet 

Ændring af fagbeskrivelser 
 
Sagsfremstilling: 
Der er kommet ændringer til følgende fagbeskrivelser med henblik på 
ikrafttrædelse fra foråret 2023. 
 
B1: Studiestartsopgave 
Ændring af fagmål:  

Nuværende fagmål – kompetencer: Arbejde selvstændigt og sammen 
med andre om løsning af faglige opgaver. 

Præcisering af fagmål: Arbejde selvstændigt og sammen med andre om 
løsning af faglige opgaver og herunder understøtte studiegruppedan-
nelse på medicin og klinisk biomekanik. 
 
B5-B6: Patientkontakt - Mennesker først – fase 1  
På baggrund af undervisningsevaluering og studienævnets efterføl-
gende revision, indstiller de fagansvarlige til studienævnet, at bestå-kra-
vet til Fase 1 revideres så den studerende fremover kun skal møde bor-
geren i eget hjem 2 gange (i stedet for 3 gange). Dette medfører en æn-
dring af eksamensformen fra tidligere 3 refleksionsark til 2 refleksi-
onsark pr. studerende.  
 
B11: Bachelorprojekt  
Tovholder er bevidst om, at der er et stort problem i, at der ikke er speci-
fikke adgangskrav til optagelse på bachelorprojektet. Bachelorprojektet 
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er som hovedregel en gruppeopgave, som foregår i grupper ca. 3-4 stu-
derende. 
Problemet består i, at der kan risikere at være et for forskelligt fagligt ni-
veau på de enkelte studerende i en gruppe. Det er en belastning for de 
studerende, der har fulgt curriculum og har bestået modulerne før B11, 
da de ud over det, de er sat til - at udarbejde et bachelorprojekt - også 
skal "undervise" medstuderende, der er på et helt andet niveau pga. 
manglende undervisning på tidligere moduler.  
Derfor indstilles det, at følgende fag burde være bestået og en forud-
sætning for at kunne starte på bachelorprojektet: 

• Modul B4: Videnskabelig metode I: Biostatistik og epidemio-
logi, UVA-kode: S100051101, ECTS-point: 3  

• Modul B10: Forskningsmetodologisk grundkursus, UVA-kode: 
S100042101, ECTS-point: 5. 

 
K4: Global sundhed og forebyggelse 
I forbindelse med den nye studieordning er Global sundhed og forebyg-
gelse flyttet fra K8 til K4 og ændret fra 2 til 3 ECTS. På den baggrund 
har de fagansvarlige lavet en revision af fagbeskrivelsen.  
Ændringerne er gældende for både Odense og Esbjerg.  
 
Se den opdaterede fagbeskrivelse her: https://odin.sdu.dk/fag-
besk/?id=112663&a=view  
(klik på ”øjet” nederst på siden – vælg ”sammenligning pba bogstav” 
øverst for at se ændringerne i fagbeskrivelsen). 
 
International profil: Global sundhed og forskning 
På baggrund af undervisningsevalueringer samt den seneste gennem-
førelse af faget ønsker fagansvarlig at lave ændringer formål, målbeskri-
velser og eksamensform.  
Se uddybende beskrivelse fra tovholder i bilaget.  
 
Se den opdaterede fagbeskrivelse her: https://odin.sdu.dk/fag-
besk/?id=113455&a=view  
(klik på ”øjet” nederst på siden – vælg ”sammenligning pba bogstav” 
øverst for at se ændringerne i fagbeskrivelsen). 
Den engelske oversættelse laves først efter studienævnets godken-
delse.  
 
Indstilling:  
Det indstilles, at studienævnet drøfter ændringerne og beslutter, om de 
kan godkendes.  
 
Referat af punktet:  
B1: Studiestartsopgave: Det giver både pædagogisk og socialt ud-
bytte, at der laves en studiestartsopgave. Ændringen godkendes.  
 
B5-B6: Patientkontakt - Mennesker først – fase 1: Ændringen god-
kendes.  
 
B11: Bachelorprojekt: Det er ikke praktisk muligt, at de studerende 
skal nå at bestå B10: Forskningsmetodologisk grundkursus, da bache-
lorprojektet ligger på B11, men studienævnet godkender B4: 

https://odin.sdu.dk/fagbesk/?id=112663&a=view
https://odin.sdu.dk/fagbesk/?id=112663&a=view
https://odin.sdu.dk/fagbesk/?id=113455&a=view
https://odin.sdu.dk/fagbesk/?id=113455&a=view
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Videnskabelig metode I: Biostatistik og epidemiologi som obligatorisk 
forudsætning for bachelorprojektet.  
 
K4: Global sundhed og forebyggelse: Ændringerne godkendes.  
 
Global sundhed og forskning: Ændringerne godkendes.  
 

8. 12.35-12.45 
10 min 
Drøftelse og godken-
delse 
Studenter- 
repræsentanter 
 

Undervisningsevaluering 
 
Studenterrepræsentanterne fremlægger evalueringer til nærmere drøf-
telse. 
Svar til tovholdere vil fremgå af mødereferatet.  
 
Følgende evalueringer er til behandling på mødet:  
Bacheloruddannelsen F22 
• B4: Genetik (se evaluering og handleplan her: 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/66611/report).   
• B8: Homeostase (se evaluering her: https://eval.sdu.dk/questionna-

ire/66719/report). Revideret handleplan fra fagansvarlig underviser 
ligger i mappen med mødebilag på Sharepoint.  

• B11: Bachelorprojekt (se evaluering og handleplan her: 
https://eval.sdu.dk/questionnaire/66090/report).  
 

Kandidatuddannelsen F22 
• K8: Global sundhed og forebyggelse (se evaluering og handleplan 

her: https://eval.sdu.dk/questionnaire/66643/report).  
 
Tilbagemelding på studienævnets kommentarer fra tovholder på K10: 
Forberedelse til KBU kan findes i mappen med mødebilag på Sharepo-
int. 
 
Referat af punktet:  
B8: Homeostase: Tovholder kan ikke nødvendigvis genkende studie-
nævnets kommentarer. I studienævnets svar til tovholder blev der taget 
udgangspunkt i evalueringer fra faget generelt. Studienævnet anerken-
der, at det ikke var tydeligt i den forrige tilbagemelding, at der også blev 
taget udgangspunkt i tidligere evaluering. Handleplanen godkendes.  
 
De øvrige handleplaner godkendes.  

 
9. 12.45-12.55 

10 min.  
Drøftelse 
Hanne og Anne-Sophie 

Evaluering af klinikophold 
 
Sagsfremstilling: 
Den 24. august 2022 blev der afholdt evalueringsmøde med de koordi-
nerende kliniske lektorer, hvor Hanne og Anne-Sophie deltog.   
På baggrund af mødets drøftelser blev det besluttet at indstille til studie-
nævnet, at der laves obligatorisk tilbagemelding på evalueringen af af-
delingen foretaget af de studerende i klinikophold.  
 
Indstilling:  
Det indstilles, at studienævnet drøfter forslaget fra evalueringsmødet.  
 
 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/66611/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/66719/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/66719/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/66090/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/66643/report
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Referat af punktet:  
Der har været afholdt evalueringsmøde med de koordinerende kliniske 
lektorer. Det kom frem på mødet, at det ikke har været tydeligt, hvordan 
der gives tilbagemeldinger til afdelingerne på baggrund af evalueringer.  
Det blev drøftet, om studienævnet fremadrettet skal lave initiativer i for-
hold til de afdelinger, som ikke får gode studenterevalueringer på bag-
grund af den årlige evalueringsrapport.  
Punktet tages op igen, når årets evalueringsrapport af klinikophold præ-
senteres for studienævnet.  
 

10. 12.55-13.00 
5 min.  
Orientering 
Studienævnet 

Revision af standardforretningsorden for de kollegiale organer ved 
SDU 
 
Standardforretningsordenen vedrører følgende kollegiale organer: Stu-
dienævn, Akademiske Råd, institutråd og Ph.d. Udvalg. 
 
Om høringen 
I det vedhæftede udkast er ændringerne i forhold til den nugældende 
standardforretningsorden markeret.  
Ændringerne er i hovedtræk, at  

- det er præciseret, at standardforretningsordenen også gælder 
for universitetsrådet og institutråd,  

- der er taget højde for den øgede digitalisering, 
- der er tilføjet en bestemmelse om studienævnenes mulighed for 

at bemyndige formanden.  
Derudover er der hovedsageligt tale om sproglige justeringer/tilretnin-
ger.  
 
Standardforretningsordenen skal ifølge vedtægten godkendes af besty-
relsen, og det er planen, at den skal træde i kraft 1. januar 2023.  
 
Indstilling:  
Det indstilles, at studienævnet drøfter udkastet med henblik på eventu-
elle kommentarer.   
 
Referat af punktet:  
Rikke kommenterer på forretningsordenen, studienævnet har ikke yder-
ligere kommentarer. Revision af standardforretningsordenen medfører 
en opdatering af studienævnets forretningsorden. Denne kommer til 
godkendelse i studienævnet.  
 

11. 13.00-13.10 
10 min.  
Drøftelse og beslutning 
Knud Møller Hansen 

Regler for at følge kandidatfag inden afsluttet bacheloruddannelse 
 
Sagsfremstilling: 
Se sagsfremstilling i bilaget.  
 
Indstilling:  
Se indstilling i bilaget.  
 
Bilag 5: Indstilling KA-fag på BA-uddannelsen.  
 
Referat af punktet:  
Knud præsenterede sagsfremstillingen og regelgrundlaget for at følge 
kandidatfag inden afsluttet bacheloruddannelse.  
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Studienævnet drøftede hvordan reglerne evt. kan skærpes. Punktet 
drøftes igen med udgangspunkt i konkrete justeringsforslag.  
Der nedsættes en arbejdsgruppe med en faglig vejleder (Rasmus), Siri, 
Thomas, Dorte og Knud. 
 

12. 13.10-13.15 
5 min 
Fast orientering 
Tina Kold Jensen 
 

Nyt fra Esbjerg 
 
Der er stort engagement hos de studerende, og de studerende er glade 
for stamafdelingerne. Der er en studerende fra Esbjerg, som er interes-
seret i at stille op til studienævnet.  
Flere afdelinger synes, at de har mange studerende, da der både er stu-
derende i stamafdeling og studerende i ordinær klinik.  
 

13. 13.15-13.20 
5 min 
Fast orientering 
Studieleder 
 

Nyt fra studieleder 
 
Intet til punktet.  

14. 13.20-13.25 
5 min 
Drøftelse/orientering 
 

 

Eventuelt 
 
Der har været frist for at søge optag på kandidatuddannelsen i Odense 
til februar, og det forventes, at der kun optages studerende med rets-
krav (ansøgere med en bacheloruddannelse fra SDU).  
 
På næste møde dagsordensættes udflytning til Nyt SUND, inden udflyt-
ning af Nyt OUH. Anne Mølgaard inviteres med til mødet.  
 

 Pause 

15. 13.30-16.00 
1 time 30 min 
Lukket drøftelse 
Sagsbehandlere 

Lukket merit- og dispensationsmøde 
Karoline Vahle Olesen overtager fremadrettet sagsbehandlingen af me-
ritansøgninger på medicin.  
Studienævnet udskød stillingtagen til faglige vejlederes deltagelse på 
dispensationsmøder. 
 

 
 
Rikke Fisker Christensen, studiekoordinator 


